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سرمقاله

آیا کنترل تورم امکانپذیر است؟
ادامه از صفحه یک

برای مثال، پس از بحران اقتصادی سال 2008، 
فدرال رزرو آمریکا نرخ بهره ها را نزدیک به صفر 
نگه داشت و یک برنامه خرید اوراق بهادار به 
 )Quantitative Easing( »نام »تسهیل کمی
را هم اجرا کرد. بعضی از منتقدان این برنامه 
مدعی هستند که »تسهیل کمی« می تواند باعث 
رشد ناگهانی تورم دلار آمریکا شود، اما واقعیت 
این است که تورم دلار در سال 2007 به اوج خود 
ادامه داری  کاهش  بعدی  و طی 8 سال  رسید 
داشت. برای این که چرا تسهیل کمی به ابرتورم 
منجر نشد، دلایل بسیار پیچیده ای ارائه شده 
است، اما یکی از ساده ترین پاسخ های ارائه شده 
برایمان روشن  را  این سوال می تواند قضیه  به 
کند؛ رکود اقتصادی به خودی خود یک محیط 
تورم زدایی قوی ایجاد می کند و برنامه تسهیل 

کمی فقط به تاثیرات آن قوت بخشید.
سیاست گذاران آمریکایی با استفاده از روشی 
که در بالا شرح داده شد، سعی دارند نرخ تورم 
هر سال این کشور را در حوالی دو درصد نگه 
دارند. بانک مرکزی اروپا هم تصمیم گرفته برای 
مقابله با تورم زدایی در منطقه یورو، از یک برنامه 
تسهیل کمی جدی استفاده کند. این نگرانی که 
بر  را در  یورو  زدایی ممکن است منطقه  تورم 
 )Stagflation( بگیرد و موجب ایستایی تورمی
شود، باعث شده تا در بعضی کشورها شاهد 
بر  باشیم. علاوه  بهره منفی  نرخ های  پیدایش 
این، کشورهایی که نرخ رشد اقتصادی بالاتری 
دارند، ممکن است نرخ تورم بالاتری هم تجربه 
کنند.در همین روزها فدرال رزرو توانست تورم را 

در یک سال از ۹٪ به ۳٪ برساند.
چطور؟ یک سیاست پولی درست! آیا در ایران 
نیز جواب می دهد؟ بله اما بدون رشد اقتصادی 

امکان دوام نخواهد داشت.

خبر

اخبار

در صحن علنی مجلس مطرح شد
چرا قیمت کالاهای اساسی دائم 

افزایش می یابد

نماینده مردم شبستر در مجلس گفت: چرا 
قیمت کالاهای اساسی به ویژه اقلام تغذیه روز 
به روز افزایش می یابد، چرا به قول های داده 

شده عمل نمی شود.
جعفر راستی در نشست علنی روز گذشته 
)سه شنبه، 27 تیرماه( مجلس شورای اسلامی 
ضمن تسلیت به مناسبت فرا رسیدن ایام حزن 
و اندوه خطاب به رئیس جمهور، وزیر اقتصاد و 
وزیر کار، گفت: چرا قیمت کالاهای اساسی به 
ویژه اقلام تغذیه روز به روز افزایش می یابد، 
شود،  نمی  عمل  شده  داده  های  قول  به  چرا 
شما قول داده بودید قبل از حذف ارز ترجیحی 
کارت اعتباری به مردم بدهید اما این کار صورت 
نگرفت و قیمت ها افزایش یافت و بازار رها شده 

است.
وی افزود: همان طور که وزیر جهاد کشاورزی 
موضوعات  از  یکی  است  موضوع  متوجه 
نیز  آن  کلید  امنیت غذایی است،  مهم کشور 
خودکفایی در نهاده های دامی بوده چرا بعد از 
۴۴ سال هنوز برای تامین نهاده های دامی حدود 
از کشور هستیم،  به خارج  8۵ درصد وابسته 
چرا مسئله به این بزرگی را به تعدادی دلال از 
خدا بی خبر گره زده ایم. اگر از ابتدای انقلاب 
الان  کردیم  می  حرکت  خودکفایی  طرف  به 
صددرصد خودکفا بودیم و این در حالی است 
که تنها دشت مغان و خوزستان می توانستند 
کشور را در تامین نهاده های دامی خودکفا کنند. 
افسوس که معلوم نیست ما گرفتار چه کسانی 

شده ایم.
نماینده مردم شبستر در مجلس گفت: چرا 
باغداران  ویژه  به  کشاورزان  به  وارده  خسارات 
جبران نمی شود، متاسفانه امسال اکثر مناطق 
آذربایجان شرقی در اثر سرمازدگی دچار خسارت 
شده اند لذا لازم است برای التیام این عزیزان 

جبران خسارت شود.

جزئیات گفت و گوی امیرعبدالهیان 
با لاوروف

وزیران امور خارجه ایران و روسیه بر پایبندی 
خود به اصول اساسی حقوق بین الملل مندرج 
در منشور سازمان ملل متحد به طور کامل و 
ارتباط متقابل آنها از جمله احترام به حاکمیت و 

تمامیت ارضی کشورها، تأکید کردند.
سفارت روسیه در تهران در صفحه مجازی 
خود با اشاره به گفت وگوی تلفنی اخیر  وزیران 

امور خارجه ایران و روسیه  در مطلبی نوشت:
» در تاریخ 27 تیرماه، به ابتکار طرف ایرانی، 
گفتگوی تلفنی میان سرگئی لاوروف وزیر امور 
خارجه فدراسیون روسیه و حسین امیرعبداللهیان 
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران انجام 

شد.
طی این گفت وگو موضوعات مهم در دستور 
قرار  بررسی  و  بحث  مورد  ایران  و  روسیه  کار 

گرفت.
مورد  در  اعتمادآمیز  فضایی  در  نظر  تبادل 
برخی از موضوعات منطقه ای و بین المللی مورد 
علاقه دو طرف، از جمله در چارچوب ششمین 
و  روسیه  راهبردی  گفتگوی  وزیران  نشست 
تاریخ ۱۹  در  که  فارس  خلیج  همکاری  شورای 

تیرماه در مسکو برگزار شد، انجام شد.
طرفین در این گفت وگوی تلفنی بر پایبندی 
خود به اصول اساسی حقوق بین الملل مندرج 
در منشور سازمان ملل متحد به طور کامل و 
ارتباط متقابل آنها از جمله احترام به حاکمیت و 

تمامیت ارضی کشورها، تأکید کردند.
دو طرف بر علاقه متقابل به هماهنگی نزدیک 
رویکردها، از جمله در چارچوب تماس های رو 

در رو آتی در سطوح مختلف، تاکید کردند.«

درخواست قالیباف از وزیر ارتباطات
رئیس مجلس شورای اسلامی خطاب به وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کرد: از شما 
با  را  اطلاعات  ملی  شبکه  که  دارم  درخواست 

اولویت پیش ببرید.
دیروز  علنی  جلسه  در  قالیباف  محمدباقر 
مجلس شورای اسلامی و پس از بررسی سوال 
از عیسی زارع پور وزیر  پورابراهیمی  محمدرضا 
علت  پیرامون  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات 
زمینه های  در  وزارتخانه  این  عملکرد  ضعف 
عملیاتی توسعه ارتباطات و قانع شدن مشروط 
نماینده کرمان از توضیحات وزیر تاکید کرد: ان 
شاءالله طبق وعده داده شده، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در این حوزه تلاش خواهد کرد 
ارتباطی  زیرساخت های  به  مربوط  تا مشکلات 

مرتفع گردد.
رئیس مجلس گفت: بنده همین جا از شخص 
وزیر درخواست دارم در کنار این موضوع بحث 
شبکه ملی اطلاعات را با اولویت پیش برده و با 

جدیت در دستور کار خود قرار دهید.

انتقاد تند یک نماینده از روسیه
نماینده قائنات در مجلس شورای اسلامی از 
موضع روسیه در برابر جزایر سه گانه انتقادات 

تندی را مطرح کرد.
در  اسحاقی  سیدسلمان  ایسنا،  گزارش  به 
اسلامی  شورای  مجلس  امروز  علنی  جلسه 
در تذکری گفت: فریب خورده ای غلط اضافه 
برابر چند کشور  برای خودشیرینی در  کرد و 
که عمرشان از یک فرد کهن سال ایرانی کمتر 
دست  ایران  جغرافیای  کهن  تاریخ  به  است، 

درازی کرد.
وی ادامه داد: هشدار می دهم قبل از آنکه 
تکرار  اش  نتیجه  که  شود  تکرار  فریب ها  این 
فروپاشی شوروی است، جبران کنید و به خود 

بیایید.
خود  تذکر   از  دیگری  بخش  در  اسحاقی 
اضافه کرد: بی توجهی به همسان سازی حقوق 
بازنشستگان، به سرمایه های اجتماعی، خدشه 
وارد می کند؛ سخن از نبود اعتبار می کنید حال 
اینکه اعتبار جایی است که حقوق بازنشستگان 

عادلانه شود پس صحبت از نبود اعتبار نکنید.
نماینده قائنات در مجلس شورای اسلامی در 
پایان گفت: خیلی ها در شهرستان های محروم 
معطل اجرای تعهدات بانک ها هستند، پس تا 

دیر نشده جبران کنید.

رئیس دستگاه قضا گفت: نباید میان قوه قضائیه 
و  ما  باشد؛  داشته  وجود  مرزی  ملی  رسانه  و 
صداوسیما اهداف کلان مشترکی داریم که همان 
است؛  اسلامی  جمهوری  نظام  آرمان های  تحقق 
اعتقاد من آن است که یک مسئول نباید از رسانه 
بهراسد؛ باید این فضا شکسته شود؛ من در مقاطع 
و مسئولیت های مختلف که با رسانه ملی و سایر 
رسانه ها گفتگو و مصاحبه داشتم تاکید و تمایلم آن 

بود که سوالات چالشی از من پرسیده شود.
اصلی  سرمایه  داشت:  بیان  قضائیه  قوه  رئیس 
نظام ما و دستگاه های مختلف نظام از جمله قوه 
قضائیه و صداوسیما، مردم هستند؛ نتایج کاسته 
شدن از اعتماد مردم نسبت به مسئولان و کارگزاران، 
واضح و مشخص است؛ در مسائلی مهم نیز ما با 
دوگانگی هایی مواجه ایم؛ مهم آن است که میان این 
دوگانگی ها چگونه اجماع ایجاد کنیم که از یکطرف به 
افزایش عدالت اجتماعی بینجامد و از سویی دیگر 

منتهی به کارهای خلاف واقع و ظاهرسازی نشود.
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: داده های موجود 
این داده ها  در قوه قضائیه متکثر و متنوع است؛ 
هم بصورت دیجیتالی است و هم بصورت مکتوب؛ 
برخی قضات و حتی کارمندان ما نیز دارای اطلاعات 
با  است  ممکن  که  هستند  ذی قیمتی  تجربیات  و 
کاسته شود؛  اطلاعات  این  ارزش  از  زمان  گذشت 
این  از  هنرمندانه  شیوه های  به  است  ضروری  لذا 
آگاهی های  افزایش  راستای  در  داده ها  و  اطلاعات 
حقوقی و قضایی مردم در جهت پیشگیری از وقوع 
این  در  ما  گرفته شود؛  بهره  سایر جهات،  و  جرم 
زمینه نیز آمادگی داریم تا با صداوسیما همکاری های 
خود را گسترش دهیم و شما در رسانه ملی نیز برای 
بهره گیری و بکارگیری هر چه مطلوبتر این اطلاعات و 

داده ها، راهکار ارائه دهید.
رئیس دستگاه قضا افزود: من از زمان ریاست آقای 
لاریجانی در صداوسیما بعنوان یک مسئول قضایی 
که ارتباطاتی با مجموعه رسانه ملی داشتم تاکید 
می توانند  رسانه  این  دست اندرکاران  که  می کردم 
از داده های متکثر و متنوع موجود در قوه قضائیه 
اتفاقاً حاوی  این داده ها که  از  بهره بگیرند؛ برخی 
مسائل قابل توجه و مفیدی در حوزه های آموزشی 
و سیاسی و رفع شبهه نیز هستند در حال خاک 
خوردن می باشند و با گذشت زمان از اهمیت آنها 

کاسته می گردد.
تاکید  همواره  من  داشت:  بیان  اژه ای  محسنی 
داشته ام که باید در چارچوب قانون، مسائل را شفاف 
و روشن بیان کرد؛ هیچگاه نگاه بخشی به موضوعات 

نداشته ام و بر کلان نگری تاکید دارم.
برخی  در  ما  کرد:  تصریح  قضائیه  رئیس  قوه 
موضوعات مبتنی بر قانون اساسی جلو نرفته ایم و 

محدودیت هایی را در طول دهه ها و سال ها ایجاد 
این محدودیت ها به نفع  کرده ایم که تصور داریم 
ماست اما به اعتقاد من اگر نگوییم این محدودیت ها 
به ضرر ما بوده، حداقل باید بگوییم به نفع ما نیز 
تاکید دارد  قانون اساسی  نبوده است؛ برای نمونه 
به غیر از چند مورد استثناء، دادگاه ها و محاکمات، 
علنی باشد؛ اما در این زمینه قانون دست ما را بسته 
است؛ گفته می شود که دادگاه علنی باشد اما مفاد 
آن انتشار پیدا نکند؛ من بعنوان قاضی ای که تجربه 
برگزاری دادگاه های علنی را دارم می توانم بگویم که 
برپایی محاکمات علنی و انتشار مفاد آنها به نفع 
منِ قاضی و دستگاه قضایی بوده است؛ وقتی در 

اثر برپایی دادگاه های علنی، ضعف ها و استدلالات 
مشخص شود، می توانیم در راستای رفع و تقویت 
آنها گام برداریم؛ از سویی دیگر دادگاه های علنی 
برای مردم هم از جهت آگاهی بخشی و سایر جهات 
مؤثر بوده و برای بسیاری از افرادِ مورد محاکمه نیز 

بازدارندگی بیشتری از اعمال مجازات داشته است.
قوه  اینکه  بیان  با  ادامه  در  قضا  دستگاه  رئیس 
قضائیه باید ملجاء و پناه همه مظلومان و دادخواهان 
باشد، این سؤال را از مدیران رسانه ملی مطرح کرد 
قضیه ای  در  مجرم،  یا  متخلف  فردی  چنانچه  که 
ذیحق باشد و تظلم خواهی کرده باشد، آیا دستگاه 
قضایی نباید به استیفای حق او مبادرت ورزد؟ آیا 

اشاره  مورد  فرد  خصوص  در  قضائیه  قوه  چنانچه 
تحت تاثیر فضاسازی ها قرار گرفت و حق او را استیفا 
نکرد، ظلم رخ نداده است؟ رسانه در این زمینه چه 

تکلیف و مسئولیتی دارد؟
رئیس قوه قضائیه اظهار داشت: عدالت مفهوم 
و مقوله ی بسیط و گسترده ای است؛ باید در همه 
عرصه ها و ساحت ها از جمله در توزیع و تقسیم 
تصور  گاهی  سازیم؛  برقرار  را  عدالت  فرصت ها، 
می کنیم که مشغول گسترش و بسط عدالت هستیم 
اما در واقع در حال ظلم کردن می باشیم؛ لذا باید در 
این قبیل امور نهایت دقت و حساسیت را به خرج 

دهیم.  

در  گزینی  بومی  بر  دولت  اولویت  گفت:  جمهوری  رئیس  
استان هاست. سید ابراهیم رئیسی صبح دیروز در جمع مردم بهمئی 
با بیان این که »ظرفیت کافی برای رفع مشکلات مردم داریم که 
باید از آن استفاده کنیم«، اظهار کرد: چاه های نفت یا بهره مندی 
از امکانات این منطقه و ثروتی که تولید می شود بخشی از آن برای 

توسعه یافتگی این منطقه استفاده شود.
وی ادامه داد: این همان  بحث مسئولیت های اجتماعی است که 
وزارت نفت را مامور کردیم که در کنار بهره برداری از مخازن، بخشی 
از ثروت بدست آمده در جهت توسعه منطقه استفاده شود آن هم 
در جهت تولید، اشتغال و ورفع مشکلات مردم. بخشی از درآمدهای 
وزارت نفت اختصاص داده شده است به رفع مشکلات محلی که 

چاه های نفت در آن وجود دارد.
وی افزود: بهمئی دارای ظرفیت گردشگری خیلی خوبی است ولی 
گردشگری به زیرساخت نیاز دارد که یکی از این زیرساخت ها همان 

بیمارستانی است که امروز بهره برداری از آن انجام شد.
رئیس  جمهوری در ادامه با بیان این که »بنای دولت عبور از مسائل 
و چالش ها نیست بلکه ما در درون و قلب چالش قرار می گیریم«، 
تصریح کرد: ما باید مساله را حل کنیم. اگر چاله ای دیدیم برای آن 
باید چاره کنیم نه این که راه خود را کج کنیم تا آیندگان فکری برایش 
کنند. ما اگر به چاله ای برخوردیم باید چاره کنیم و کار دولت چاره 

 کردن برای حل مشکلات است.
وی افزود: منطقه کهگلویه و بویراحمد و خوزستان استان های 
کم آب نیستند و باید مدیریت کرد تا آب برای شرب، کشاورزی و 
صنعت برسد. در دولت با وجود کمبود نزولات آسمانی در برخی 
مناطق برای مدیریت آب کار را شروع کرده ایم. در این استان هم این 
کار مدنظر ماست. برای آبرسانی اعتبار در نظر گرفته ایم. با یک کار 
جهادی حتما مردم در این شهرستان شاهد رفع مشکل آب خواهند 

بود.
وی همچنین با بیان این که »اولویت ما بر بومی گزینی است و اول 
اولویت با بچه های همین منطقه است« ، افزود: وقتی نیروی انسانی 
بومی وجود دارد نباید از تهران یا جای دیگری نیرو آورد. این مطلب 
امری عقلانی است. نشنوم از تریبونی که کسی از  تریبونی اعلام 
کند با وجود نیروی انسانی بومی، از جای دور دست نیرو آورده اند. 

حتما بومی گزینی اولویت ماست.
رییسی در ادامه با اشاره به این که »ما شهرستان بهمئی را در 
اولویت قرار دادیم تا مشکلاتش سریعا حل شود«، خاطرنشان کرد: 
در قانون برای آلاینده ها پیش بینی هایی شده است، البته اولا آلاینده 
برای صنایع نفت، گاز و پتروشیمی نباید وجود داشته باشد و صنایع 

باید جایی باشند تا برای مردم زحمت ایجاد نکنند،  اما اگر به هر 
دلیلی وجود داشت، باید عوارض آن را در نظر گرفت؛ زیرا امراض 

به دنبال آلاینده  می آید.
وی همچنین گفت: اشتغال یکی از مسائل اولویت دار است که 
در شهرستان بهمئی باید به طور خاص دنبال شود. درست است 
که آمار بیکاری در سطح استان پایین آمده، اما در این شهرستان 
اشتغال  زمینه  باید  نداریم.  فعال  کارخانه  چون  نیست  این گونه 

جوانان با سرعت و تا جایی که امکان دارد دنبال شود.
برای  مواصلاتی  راه های  تکمیل  به  بهمئی  نیاز  به  اشاره  با  وی 
توسعه گردشگری، اظهار کرد: گفتند این شهرستان در بن بست 
است. مبنای ما شکستن این بن بست است. جاده های مواصلاتی 
این استان در اولویت فعال شدن است تا بن بست ها شکسته شود. 
تاریخ و تمدن بهمئی قابل ارائه به گردشگران داخلی و خارجی است. 
این منطقه تمدنی کهن دارد. بهمئی  محرومیت  دارد ولی خدا از 

ما سوال می کند چرا از امکانات این منطقه درست استفاده نشد؟
رییس جمهور همچنین خطاب به استاندار کهگیلویه و بویراحمد 
)بهمئی(  این شهرستان  مسائل  به  آشنا  کارگروهی  حتما  گفت: 
تشکیل شود  تا برای اشتغال جوانان تحصیل کرده یا تحصیل نکرده 
کار فوری انجام شود. زمانی که ما به این مردم اعلام کردیم جبهه 
به نیرو نیاز دارد، مادران  بهمئی به فرزندان شان گفتند به جبهه 
بروید و وقتی با پیکر او مواجه شدند گفتند خدا را شکر که وظیفه 
خود را انجام دادیم. ۱2۵ شهید این شهرستان برای ما مسئولیت 
می آورد. صنایع پایین دستی را استاندار دنبال کند تا در منطقه فعال 

و اشتغال ایجاد شود.
وی با بیان این که »سدهای خوبی ایجاد شده اما مردم بهره کافی 
از این سدها ندارند، باید چاره  کرد، این مساله در اولویت ما قرار 
دارد«، افزود: اعتبارات خوبی برای گردشگری، انتقال آب، اصلاح 
جاده ها در نظر گرفته شده است. من دور بودن این شهرستان از 
مرکز را می دانستم ولی اینجا را انتخاب کردم. من دوست دارم به 
سایر شهرستان ها هم بروم ولی به دنبال حل کردن مشکلات این 
شهرستان دور دست هستم. شهرستان های نزدیک هم وجود دارد 
که نسبت به آن ها هم احساس دین می کنم ولی این شهرستان در 

اولویت است و مشکلاتش باید سریعا رفع شود.

رئیس قوه قضائیه در دیدار با رئیس صدا و سیما مطرح کرد

برای محاکمات علنی قانون دست ما را بسته است
رئیس قوه قضائیه گفت: من به عنوان یک قاضی  که تجربه برگزاری دادگاه های علنی را دارم می توانم بگویم که برپایی محاکمات علنی و انتشار مفاد آنها 
به نفع منِ قاضی و دستگاه قضایی بوده است. به گزارش رسانه قوه قضائیه، غلامحسین محسنی اژه ای طی سخنانی در دیدار با رئیس و معاونین سازمان 
صداوسیما، ضمن بیان اینکه ارتباط بیشتر قوه قضائیه و رسانه ملی و بالا رفتن اگاهی های حقوقی مردم به نفع کشور و مردم است، اظهار کرد: ضرورت 
دارد کارگروهی مشترک و تخصصی میان قوه قضائیه و رسانه ملی تشکیل شود و این کارگروه ضمن احصاء مشکلات و ظرفیت ها، به تعیین اولویت ها و 
راهکارها درخصوص مسائل فی مابین مبادرت ورزد؛ همچنین ضروری است کمیته هایی زیرمجموعه این کارگروه نیز تشکیل شوند تا در آن کمیته ها، مسائل 

و موضوعات حوزه های مختلف قضا و رسانه، با جزئیات و بصورت تخصصی بررسی و کاوش شوند.

اولویت دولت بر بومی گزینی استرئیس جمهوری در دیدار با مردم بهمئی:

محسنی اژه ای 
گفت: قانون 

اساسی تاکید 
دارد به غیر 

از چند مورد 
استثناء، دادگاه ها 

و محاکمات، 
علنی باشد؛ اما 

در این زمینه 
قانون دست ما 
را بسته است؛ 
گفته می شود 

که دادگاه علنی 
باشد اما مفاد آن 
انتشار پیدا نکند

یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: وقتی ما چنگی 
به دل نمی زنیم حالا به زور به مردم بگوییم مثل ما شوید؟ 
قبول نمی کنند، بسیار طبیعی هم است. بچه من به زور 
حرف من را نمی پذیرد، چه برسد به جامعه ای که ممکن 
است با من موضع هم داشته باشد. چرا باید حرف من را 

بپذیرد؟
ارشاد،  گشت  مجدد  استقرار  درباره  پزشکیان  مسعود 
گفت: خب، مستقر کنند مشکل پیدا می کنند. این را باید از 

آن هایی پرسید که این تصمیم را گرفته اند.
قول  به  کرد: معتقدم  خاطرنشان  مجلس  نماینده  این 
َّاسِ إمِاَماً، فلَیْبَدْأَْ بتِعَلْیِمِ  حضرت علی »منَْ نصََبَ نفَسَْهُ للِن
نفَسِْهِ قبَلَْ تعَلْیِمِ غیَرْهِِ وَ لیْکَنُْ تأَدْیِبهُُ بسِِیرتَهِِ قبَلَْ تأَدْیِبهِِ 
بلِسَِانهِِ« یعنی آن کسی که جلوی مردم به عنوان پیشوا 
و  دهم  نشان  شما  به  راه  می خواهم  من  گفت  ایستاد و 
هدایت تان کنم، شروع کند اول خودش را اصلاح کند قبل 
از این که دیگران را اصلاح کند. قبل از اینکه به مردم بگوید 
چه کنید، با رفتارش به مردم نشان دهد که اینطور بودن 
بسیار بهتر است. این چیزی که نتوانستیم به جامعه بگوییم.
به گزارش ایلنا، وی تاکید کرد: مدیریت ما به دانشجوی مان 
نشان نداده است که مدیریت ما بهتر از آن آدمی است 

که از او نقد می کنیم. سیاست ما بهتر از کسی است که 
به او حرفی می زنیم. در نتیجه تا خودمان را اصلاح نکنیم، 
نمی توانیم به دیگران بگوییم اصلاح شوید. بالاخره ما باید یک 
الگو داشته باشیم، یا چنگی به دل بزنیم تا دیگران به طرف 
ما بیایند، هنگامی که من چنگی به دل نمی زنم، چگونه به 
فلانی بگویم بیا مانند من شو؟ اول باید مزیت ها، دستاوردها 
و خوبی هایی در من وجود داشته باشد که دیگران وقتی به 
من نگاه می کنند بگویند ای کاش ما هم می توانستیم این گونه 
شویم. وقتی ما چنگی به دل نمی زنیم حالا به زور به مردم 
بگوییم مثل ما شوید؟ قبول نمی کنند، بسیار طبیعی هم 
است. بچه من به زور حرف من را نمی پذیرد، چه برسد به 
جامعه ای که ممکن است با من موضع هم داشته باشد. چرا 

باید حرف من را بپذیرد؟
پزشکیان در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر این که چندین 
ماه است لایحه عفاف و حجاب در مجلس و دولت در حال 
رفت و آمد است درحالی که مطرح می شود چنین لایحه ای 
اینن  افکار جاری در جامعه نیست، تکلیف  مورد پذیرش 
لایحه چه می شود، عنوان کرد: رفتار را با قانون نمی شود 
اصلاح کرد. رفتار یک امر تربیتی، باوری، ذاتی و اعتقادی 
است و این مجموعه را باید در رفتارها از همان بچگی آرام  آرام 

یاد داد و بالا آورد؛ در هیچ جای دنیا رفتارها را با دستورها، 
امر و نهی ها و قوانین نتوانستند درست کنند مگر اینکه یک 
مجموعه و بسته ای از کارها باشد که منجر به تغییر رفتار 
شود که آن هم مستلزم آموزش ها، انگیزها و بسیاری چیزهای 

دیگر است که باید ادغام کرد تا نتیجه درست گرفت.
وی در خصوص اظهارات وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
لایحه  در  را  مواردی  نمی توانسته  دولت  این که  بر  مبنی 
درحال  مجلس  نمایندگان  اما  دهد  قرار  حجاب  و  عفاف 
تمهید این موارد هستند و اینکه این ها چه مواردی هستند، 
گفت: نمی دانم از خودشان بپرسید. اگر چیزی هم بخواهند 
بنویسند و بگذارند باز هم اجرا نمی کنند! مگر ماهواره خلاف 
قانون نیست؟ چند درصد ندارند؟ از خود همین نمایندها. 
آن های دیگر را ول کنید؛ از خود سیاست مداران که قانون 
نوشتند، چند درصد ماهواره دارند؟ این چیزها هم مانند 
همین است. مگر خیلی از چیزهایی که حرام کردیم و گفتیم 
این هم  غلط است، بعدا یک توجیحی برایش ننوشتیم؟ 
مشابه همان است بالاخره در این رفت و برگشت ها فردا 
مجبور می شوند یه جور دیگری برخورد کنند. یعنی اگر ما 
جامعه را نشناسیم و برایش درست برنامه ننویسیم، مشکل 

پیدا می کنیم.

نماینده مردم تبریز در مجلس مطرح کرد
با استقرار دوباره گشت ارشاد مشکل پیدا می کنند
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